
 

Horse Division   

 

 
Referat af divisionsrådsmødet i Horse division den 14. april 2024 i Skanderborg 
 
Deltagere fra: 1. Vejle 1, Erik Menved 4, Hovedgaard 3, Bredsten 1,  Karen Jeppe 4, Marsk Stig 3, Peder 
Skram 3, Ørnebjerg 2, Dagnæs Tyrsted 2, Uldum 1, Juelsminde 2, Rårup 2 og fra Korpsledelsen Mikael 
Andersen. 
 
Dagsorden jf. Det Danske Spejderkorps’ vedtægter § 64 

Steen bød velkommen og lagde ud med valget til dirigent og referent. 

1. Valg af dirigent og referent  
Carsten Jensen, dirigent, Ellen Bernth, referent. 
 
Carsten konstaterede at generalforsamlingen er rettidigt indkaldt og at mødet var rettidigt indkaldt 
og at regnskabet var udsendt en uge før mødet. 
 

2. Fremlæggelse af divisionsledelsens beretning  
Da det har vist sig at være populært, vil der fremover den 1. tirsdag i april måned blive afholdt en 
workshop for eventuelle interesserede i divisionsarbejdet (”Hvis du vil vide” mere).  
 
Vi har siden april 2023, afholdt 6 divisionsledelsesmøder i alt. Tilbage i juni 2023, deltog 
fire medlemmer af ledelsen i Divisionsledelses weekend, som blev arrangeret af korpset, med 
forskellige spændende oplæg og aktiviteter. 
Den fjerde weekend i januar 2023, blev der for junior, trop og senior afholdt vinterhike. Her 
deltog 30 glade spejdere og 13 ledere fra 5 grupper i divisionen. Her startede hiken på 
Brandbjerg Højskole, hvor spejderne gik gennem Grejsdalen til Vejle hvor vi skulle slutte af 
ved Ørnebjerg. hvor den gennemgående historie var, at Hønsemand Hansen som havde mistet 
sin guldhøne og skulle have hjælp til at finde den. Desværre viste det sig, at ræven havde 
noget at spise hønen, inden spejderne fandt den. Undervejs på hiken skulle spejderne løse 
forskellige poster for at kunne hjælpe med at finde frem til hønen. Da patruljerne var kommet 
i mål, skulle de bygge bivuakker og lave deres aftensmad over trangia. 
Vi afholdte tilbage d. 22. august 2023, divisionens første workshop, som foregik hos de Blå 
spejdere i Rårups hytte. Her var bestyrelsesformænd, kasserer og 
gruppeleder/gruppeassistenterne inviteret. Hvor det helt store formål var netværksdannelse og 
erfaringsudveksling blandt de tre ovenstående funktioner. Der deltog i alt 4 kasserer, 2 
bestyrelsesformænd/kvinder og 5 gruppeledere/gruppeassistenter. Her gav alle tre funktioner 
udtryk for, at det havde været en spændende og meget givende aften, som de godt kunne have 
interesse i at skulle gentages. . 
I slutningen af august havde Ørnebjerg 50 års jubilæum, hvor der deltog en repræsentant 
fra ledelsen. 
Der blev afholdt divitræf, den anden weekend i september, på O.E-pladsen, hvor teamet var 
SPEJDER-OL. Her stod Bertha fra Ørnebjerg, i spidsen for planlægningen af et fantastisk og 
velgennemført dagsløb, hvor posterne tog udgangspunkt i spejderfærdigheder. Derudover 
trak 1. vejle et stort læs med planlægning og afholdes af klatrebane som var en del af løbet. 
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Lørdag aften, blev der afholdt et stort fælles lejrbål, med masser af sang og god stemning. Så 
alt i alt var det en rigtig hyggelig weekend, i divisions tegn. 
D. 07. oktober, blev der afholdt De yngstes dag, hvor familiespejd, mikro- og minispejderne 
var inviteret. Løbet blev afholdt i Nørreskoven i Vejle. Her var det 1. Vejle som stod i 
spidsen for planlægningen og udførelsen, hvor det gennemgående tema var Riddertræning 
hos ridder Laureåntius Horsus. I kampen mod den fredløse Robin Ruth. Der blev trænet i 
forskellige spejderfærdigheder, såsom Prangerpung, navnepind/træperler, snige/camouflage, 
sigte/kaste, bygning af hest til ringridning, kordelstrop, krybskyttefløjte, slackline og rebpost. 
Så der var nok at se til og prøve. Der var 45 spejdere og 9 ledere som deltog. Og efter 
begejstringen i spejdernes øjne, virkede det til at man havde haft en god dag. Så er det 
spændende, hvad vi skal næste gang, nogle som kunne have lyst til at byde ind? Selvfølge 
med hjælp fra divi.led. 
 
Der er også blevet afholdt to forventningsafstemninger i oktober og december måned. Her 
var formålet at finde ud af hvad gruppernes forventninger var til divisionen, hvor der kom 
flere forskellige forslag op, som vi har planer om at arbejde videre med i den kommende tid. 
Under den første forventningsafstemning blev der desuden afholdt Forkorpsrådsmøde, hvor 
vi havde en repræsentant fra kropsledelsen ude og fortælle om det forestående 
Korpsrådsmøde, som vi deltog i midten af november. 
 
Beretningen blev godkendt. 
 

3. Vedtagelse af divisionens udviklingsplan   
Desværre var dette punkt vedrørende udviklingsplanen ikke med i den udsendte dagsorden. 
Dirigenten foreslog at den nye divisionsledelse blev bemyndiget til at udarbejde en ny 
udviklingsplan, som så skal godkendes på næste divisionsrådsmøde. 
 
Mødet tilsluttede sig dette forslag. 
 

4. Fremlæggelse og godkendelse af årsregnskabet for 2023  
Carsten fremlagde regnskabet – og udtrykte følgende kommentarer til regnskabet: Først beklagede 
han en fejl i regnskabet 2022, hvor en gruppes deltagergebyr var indregnet dobbelt. Dette er rettet 
op i det nye regnskab. Derudover udtrykte Carsten sin beklagelse over, at divisionens regnskab i år 
udviser så stort et overskud. Når den sænkede kontingentindtægt slår igennem i 2024 regnskabet, 
vil det dog rette sig noget. 
 
Det udmøntede sig i en lille debat og forskellige forslag: 

 Divisionsledelsen opfordres til at forvalte pengene godt i fremtiden fx ved at lave et indskud 
på en indlånskonto, der låses i en periode for at opnå en højere renteindtægt.  

 Forslag om at nedsætte deltagerbetalinger.  
 Forslag om at købe sig til større/dyrere oplevelser på divisionens arrangementer, som 

grupperne ikke selv ville kunne stå for.  
 Forslag om at tage en drøftelse på divisionsrådsmødet næste år og/eller på de løbende 

fælles møder i løbet af året.  
 Den generelle holdning er dog stadig, at divisionens arrangementer bør balancere. 
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Herefter blev regnskabet blev godkendt. 
 

5. Fremlæggelse og godkendelse af justeret budget for indeværende år 
Budgettet blev godkendt. 
 

6. Fremlæggelse og godkendelse af budget for 2025  
Her blev igen en lille debat med forskellige spørgsmål og forslag: 
 

 Forslag om at få ture til at gå i nul. 
 Spørgsmål om korpsrådsmødet: skal divisionen have flere deltagere med – divisionen har 2 

stemmer 
 Svar: De flere deltagere er tænkt som udvikling af divisionsledelsen. 
 Det er korpsets dyreste arrangement, måske man kunne hente udvikling ved at deltage i 

andre af korpsets uddannelsestilbud. 
 Skal ledelsen udvikles på bekostning af udvikling af spejderarbejdet i divisionen 
 Divisionsledelsen opfordres til at overveje, hvor får vi mest værdi for pengene. 

 
Budgettet blev godkendt som det står, med bemærkning om, at der stadig vil kunne laves 
ændringer i det justerede budget for 2025 på divisionsrådsmødet næste år. 
 

7. Vedtagelse af kontingent for det kommende år 2025 
Det blev vedtaget, at kontingentsatsen forbliver uændret. 
 

8. Behandling af indkomne forslag som skal være Divisionsledelsen i hænde senest d. 07.04 
Der var ikke modtaget forslag inden fristens udløb. 
 

9. Valg til Divisionsledelse/bestyrelsen (gælder for en toårig periode)  
Valg af divisionschef: - Signe Sørensen ikke på valg. Signe vil ikke side alene på posten! Det 
blev oplyst, at Signe fratræder som DC, da hun står overfor en stor eksamen i den 
kommende tid. 
- Steen Jensen afgår som Divisionschef, da han er konstitueret DC og ikke på valg. Steen 
blev spurgt men ønskede ikke at stille op som DC 
 
Valg af kasserer – Carsten Jensen på valg og genopstiller ikke.  
 
Der skal altså vælges en eller to DC’er.  

Valg af menige medlemmer af Divisionsledelsen:  

- Rasmus Emdal på valg og genopstiller ikke.  

- Laura Simon på valg og genopstiller ikke.  

- Nisse Bach på valg og tager gerne 1 år mere. Nisse blev valgt for 1 år 
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- Anni Holst ikke på valg.  

- Christoffer Eeg, kasser i Bredsten Gruppe, stiller op til som kasserer. Christoffer blev valgt 

- Maja Filskov, Uldum Spejderne, stiller op som menigt medlem. Maja blev valgt 

- Katrine Hansen, Peder Skram Gruppe, stiller op som menigt medlem. Katrine var desværre ikke til 
stede, men blev valgt 

- Andreas Jakobsen, Erik Menved Gruppe, stiller op som menigt medlem. Andreas blev valgt 

Der er plads til flere. Opfordring til interesserede i at melde sig som føl i divisionsledelsen.  
 
Mødet pålagde den nyvalgte divisionsledelse at konstituere sig med en eller to divisionschefer på 
førstkommende møde og derefter meddele deres konstituering til alle grupper. 

10.  Valg af revisor og evt. revisorsuppleant (gælder for en etårig periode)  
Nuværende kasserer Carsten Jensen tilbød sit kandidatur og blev valgt som revisor.  
Frederik Mogensen fra Karen Jeppe Gruppe blev valgt som revisorsuppleant. 
 

11. OE-pladsen 
 
Der har været et tilfælde af klager fra naboer (sæbe i søen og soundbox) for et hold tyskeres 3 
ugers leje, derfor er en indtægt på 18.000 kr. ikke indregnet, da betalingen endnu ikke har fundet 
sted. Klagerne kom først en uge efter lejerne er taget hjem. Så der udsendes et forventeligt et 
revideret regnskab for 2023. Carsten lovede at sørge for, at betalingen blev hentet hjem med 
diplomati. 
 
Kassebeholdning er på ca. 160.000.  
 
Der er indkøbt nye rafter og græsslåning. Der kommer et nyt raftestativ i galvaniseret stål i 2024. 
Opfordring til at bruge denne skønne plads noget mere.  
 

Mikkel tilbyder sin hjælp til vedligehold, da han bor tæt på. 
 
Regnskabet blev godkendt. 
 

12. Eventuelt 
Steen takkede til Laura for hendes indsats i divisionsledelsen. 
Rasmus modtog et stående tjikkerlikker fra møde for sin indsats. 
Også Carsten blev takket for indsatsen som kasserer, Carsten tilbød at stå til rådighed for 
gruppernes kasserer med regnskabsmodulet og vil fortsat gerne lave kasserernetværk med faglig 
sparring. 
Spørgsmål om hvorfor mailen omkring DC og kasserer var udsendt fra divisionen til samtlige 
medlemmer. Den burde blot være sendt ud indenfor divisionens kreds af ledere og bestyrelser, idet 
den havde betydet en del forvirring og uro i forældrekredsene rundt omkring. 





Horse Division

ÅRSREGNSKAB 2023

RESULTATOPGØRELSE

Navn

1/1-2025 - 

31/12-2025

BUDGET

1/1-2024 -

14/4-2024

REALISERET

1/1-2024 - 

31/12-2024

BUDGET

1/1-2023 - 

31/12-2023

REALISERET

1/1-2023 - 

31/12-2023

BUDGET

1/1-2022 - 

31/12-2022

REALISERET

Kontingent 27.080,00 9.010,00 27.080,00 69.675,00 65.000,00 67.700,00

Divisonsmærker 500,00 0,00 500,00 0,00 500,00 0,00

Indtægter 27.580,00 9.010,00 27.580,00 69.675,00 65.500,00 67.700,00

Kurser -5.000,00 0,00 -5.000,00 0,00 0,00 0,00

KRM (KorpsRådsMøde) -8.700,00 0,00 -6.700,00 -9.962,18 -10.000,00 -6.907,09

Møder -3.000,00 0,00 -5.000,00 -327,51 -5.000,00 -3.860,04

Materialer 0,00 -232,00 0,00 0,00 0,00 -792,00

Kontor -2.000,00 0,00 -2.000,00 -1.051,55 -2.000,00 -150,00

Gebyrer -600,00 -237,00 -800,00 -464,00 -750,00 -300,00

Befordring -5.000,00 0,00 -5.000,00 -4.938,70 -10.000,00 -3.116,37

Gaver -2.000,00 0,00 -2.000,00 -1.300,00 -2.000,00 -1.220,50

Udgifter -26.300,00 -469,00 -26.500,00 -18.043,94 -29.750,00 -16.346,00

Vinterhike 0,00 -1.865,86 0,00 -2.976,38 0,00 -3.774,70

Divitræf/divisionsturnering 0,00 0,00 0,00 -7.056,68 0,00 -11.719,40

De yngstests dag 0,00 0,00 0,00 -3.219,60 0,00 0,00

Junior/Tropsnat 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 -1.962,21

Divisionsrådsmøde 0,00 0,00 0,00 -550,35 0,00 -587,84

Workshop/netværk 0,00 -1.093,48 0,00 -1.315,21 0,00 0,00

Budgetteret -20.000,00 0,00 -20.000,00 0,00 -35.750,00 0,00

Forkert indregning 2022 regnskabet 0,00 0,00 0,00 -1.735,00 0,00 0,00

Arrangementer -20.000,00 -2.959,34 -20.000,00 -16.853,22 -35.750,00 -18.044,15

Resultat -18.720,00 5.581,66 -18.920,00 34.777,84 0,00 33.309,85

Navn

1/1-2024 -

14/4-2024

REALISERET

1/1-2023 - 

31/12-2023

REALISERET

1/1-2022 - 

31/12-2022

REALISERET

Danske Bank 266.107,70 232.033,07 253.142,29

Andre tilgodehavender 26.415,00 65.375,00 28.360,00

Aktiver 292.522,70 297.408,07 281.502,29

Egenkapital primo 285.941,04 251.163,20 217.853,35

Årets resultat 5.581,66 34.777,84 33.309,85

Egenkapital ultimo 291.522,70 285.941,04 251.163,20

Skyldige omkostninger 1.000,00 11.467,03 30.339,09

Passiver 292.522,70 297.408,07 281.502,29

BALANCE

Side 1 af 1



OE Pladsen

ÅRSREGNSKAB 2023

RESULTATOPGØRELSE

Navn

1/1-2024 -
14/04-2024

REALISERET

1/1-2023 -
31/12-2023

REALISERET

1/1-2022 - 
31/12-2022

REALISERET

1/1-2021 - 
31/12-2021

REALISERET

Udlejning 1.225,00 1.475,00 3.735,00 26.115,14
Aktieudbytte 0 305,60 444,30 1.131,90
Diverse (Horse Division) 0 0,00 0,00 88.203,28

0 0,00 0,00 528,00
Gevinst ved salg af aktier 0 1.615,19 0,00 0,00

Indtægter 1.225,00 3.395,79 4.179,30 115.978,32

El -224,68 -536,91 -704,07 -695,37
Gebyrer 0,00 -443,75 0,00 0,00
Vedligeholdelse -400,00 -4.889,02 -77.294,02 -1.523,44
Rafter 0 -11.325,00 0,00 0,00
Vand -1.270,25 500,00 0,00 -672,78
Hyttefortegnelsen 0,00 -399,00 0,00 0,00
Renovation 0,00 -4.014,32 -3.551,25 -3.847,50
Ejendomsskat 0,00 -3.010,46 -3.009,74 -3.009,74
Forplejning 0,00 -273,95 -344,05 0,00

Udgifter -1.894,93 -24.392,41 -84.903,13 -9.748,83

Resultat -669,93 -20.996,62 -80.723,83 106.229,49

Navn

1/1-2024 -
14/04-2024

REALISERET

1/1-2023 -
31/12-2023

REALISERET

1/1-2022 - 
31/12-2022

REALISERET

1/1-2022 - 
31/12-2022

REALISERET

Danske Bank 159.280,99 171.275,92 109.972,44 187.783,22
Værdipapirer 0 0,00 73.888,15 79.795,85
Ejendomsværdi 133000 133.000,00 133.000,00 133.000,00

Aktiver 292.280,99 304.275,92 316.860,59 400.579,07

Egenkapital primo 292.950,92 313.947,54 400.579,07 296.262,98
Årets resultat -669,93 -20.996,62 -80.723,83 106.229,49
Kursgevinst/-tab 0,00 0,00 -5.907,70 -1.913,40
Egenkapital ultimo 292.280,99 292.950,92 313.947,54 400.579,07

Skyldige omkostninger 0,00 11.325,00 2.913,05 0,00
Passiver 292.280,99 304.275,92 316.860,59 400.579,07

BALANCE

Side 1 af 1
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